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Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„A Kulturális Örökségvédelmi Szakszolgálat bevételeiró7” címmel a Házszabály 91 . §-a
alapján kérdést kívánok benyújtani dr . Veres János pénzügyminiszterhez . Kérdésemrea
választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

2007. március 26-án az oktatási és kulturális miniszter rendelete módosította a régészet i
lelőhelyek feltárásának, illetve a régészeti lelőhely, lelet megtalálója anyagi elismeréséne k
részletes szabályairól szóló 18/2001. (X. 18.) NKÖM rendeletet.

A rendeletmódosítás vezet ő i összefoglalója az alábbiakban határozta meg a módosítás célját :
„A nagyberuházások esetében tehát a cél egy gyorsabb és rugalmasabb, olcsóbb és jobba n
kalkulálható, egyszerűbb és átláthatóbb, s mindezek mellett egy szakmailag is magasabb
színvonalat eredményez ő feltárási rendszer kialakítása. A szakmai és gazdasági cél
együttes érvényesítése érdekében az államnak nagyobb szerepet kell vállalnia a nemzet i
kulturális örökség kezelésében, különösen most, hogy az Európai Uniótól érkez ő támogatások
révén a fejlesztések, beruházások léptéke n őni fog, az elszámolás viszont egységes formát
igényel. Ezért szükséges a központi feladatellátás, koordináció és standardizálás . Ugyanakkor
a szakmai munka és a társadalmi hasznosulás hatékonyságának növelése érdekében erősíteni
kell a helyi múzeumi hálózat tudományos és közművelődési tevékenységét, ösztönözni a
feldolgozásokat és közreadásokat, amihez célzott forrásfelhasználást kell biztosítani . ”

A sajtóhírekből arról kellett értesülnünk, hogy a 2007 . áprilisában létrejött Kulturáli s
Örökségvédelmi Szakszolgálat (K .Ö.Sz.) által folytatott tavalyi régészeti feltárások ne m
feleltek meg a fenti elvárásoknak: drágábbak, lassabbak és több esetben vitatható szakmai
színvonalúak voltak . Ugyanakkor arról is értesültünk, hogy a K.Ö.Sz. nagy értékű , több
milliárdos közbeszerzési eljárásokat folytatott le . Ebbő l arra kell következtetnünk, hogy a
K.Ö.Sz. jelentős összegű megbízásokat kapott megel őző feltárások elvégzésére .

A fentiekre tekintettel kérem tájékoztatását abban a kérdésben, hogy a K .Ö .Sz. mekkora
értékben kötött feltárási szerződéseket a 2007 . évben, illetve ezen szerz ődések teljesítése
révén mekkora bevételre tett szert.



Kérem továbbá tájékoztatását abban a kérdésben is, hogy a K .Ö.Sz. bevételeinek hány
százalékát fizette be a költségvetésbe .

Kérem továbbá szíves tájékoztatását abban a kérdésben is, hogy a K .Ö .Sz. fenntartása és
üzemeltetése a tavalyi év során mennyibe került a költségvetésnek .

Kérem továbbá szíves tájékoztatását abban a kérdésben is, hogy a K .Ö.Sz. — az oktatási é s
kulturális miniszter ígéretének megfelel ően — mekkora forrást biztosított a helyi múzeumi
hálózat tudományos és közm űvelődési tevékenységének támogatására, illetve mekkor a
összeget fordított raktárfejlesztésre .

Várom Miniszter Úr válaszát !

Budapest, 2008 . február Á2 " .
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